

110 級日四技

註:

Note:

1、本系總畢業學分數至少 132 學分：

1、The minimum graduation credit requirement for the department is 132 credits:

(1)校訂必修課程 30 學分，其中包含：

(1)University-specific required courses account for 30 credits and include:

A.基礎通識（國文 4 學分、多元敘事應用 2 學分、英文 6 學分、全民國防教育 2 學分、體育 4 學分、勞作教育 0 學分）。

A. Basic general education courses (4 credits in Chinese Language, 2 credits in Multi-Aarrative Application, 6 credits in English, 2 credits in National Defense Education, 4 credits in Physical Education, and 0 credits in Labor Education).

B.核心通識（生涯規劃與發展 2 學分）。

B. Required general education courses (2 credits in Life Planning and Development).

C.選修通識課程(人文藝術、社會科學、自然科學、創意跨域)每類選修 2-4 學分，合計 10 學分。

C. Elective general education courses (2–4 credits each from Humanities and Arts, Social Sciences, Natural Sciences, and Creative Interdisciplinary categories, for a total of 10 credits).

(2)學院必修課程 13 學分，系訂專業必修課程 42 學分。

(2)A total of 13 credits in college-specific required courses, along with 42 credits in department-specific professional required courses.

(3)專業選修課程至少 47 學分，其中系訂專業選修課程至少 17 學分(含學院選修課程)；專業選修學分不含通識課程學分。

(4)修讀「第二外語」選修課程僅認列 4 學分為本系專業選修，2 學分為他系專業選修，第二外語至多修習 6 學分。

(4) Only 4 credits from second foreign language elective courses are recognized as department-specific professional elective credits. 2 credits are electives for majors in other departments with a maximum of 6 credits of a second foreign language.

2、每學期修業學分數：第 1~2 學年 16~25 學分，第 3 學年 12~25 學分，第 4 學年 9~25 學分。

2、Credits per semester: 16–25 credits in the first and second academic years, 12–25 credits in the third year, and 9–25 credits in the fourth year.

3、請勿重複修習已修習過之課程或未經核准上修本系課程，否則該課程不予認列為畢業學分數。

3、Please refrain from retaking courses already completed or enrolling in advanced departmental courses without approval. Credits earned from such courses will not be counted toward graduation requirements.

4、本系學生於畢業前，必須符合下列系訂畢業門檻規範：

4、Prior to graduation, students in the department must meet the following department-specified graduation thresholds:

(1)通過系訂英語能力檢定，相關規定請參照「致理科技大學英語能力檢定實施辦法」。

(1)Pass the department-specific English proficiency test. For related regulations, please refer to the CLUT Regulations for Implementing the English Proficiency Test.

(2)通過系訂專業能力及資訊能力檢定，須依本系「專業能力認證實施辦法」取得證照或競賽累計點數 20 點(含)以上。各項證照及競賽認定辦法，請見本系「資訊證照或競賽點數對照表」。證照點數對照表及競賽相關認定辦法，依實際情形得經由系上相關委員會核定，得酌予調整。

(2)To pass the department-specified professional and information technology competency tests, students must obtain certifications or accumulate at least 20 points (inclusive) from competitions, as per the department's Regulations for Professional Competency Certification. The point conversion table for certifications and competition recognition methods can be found in the department's Information Technology Certification or Competition Points Conversion Table document. The table and methods may be adjusted by the relevant departmental committees on the basis of actual situations.

(3)依據「創新設計學院學生會考要點」，須取得專業英文詞彙能力國際認證(簡稱 PVQC)「數位多媒體設計類」專業級(Specialist)或專家級(Expert)任一級證照。

(3) According to the "Innovation Design College Student Competency Guidelines," students must obtain the PVQC (Professional Vocabulary Qualification Certification) in the "Digital Multimedia Design" category at either the Specialist or Expert level.

(4)通過校訂「學術倫理教育」課程，相關規定請參照本校「學術倫理教育課程實施要點」。

(4)Complete the CLUT-mandated "Academic Ethics Education" course, as outlined in the "CLUT Directions for Academic Ethics Education."

(5)有關係訂跨領域學分學程與系專業模組規範：「數位影音」、「互動媒體」任一模組課程學分數及本校任一微學程或完成本校任一跨域學分學程(本系所認列之學分學程詳如學分學程課程規劃表)。

(5) Relevant Departmental Interdisciplinary Credit Programs and Departmental Major Module Specifications: Number of credits in any of the "Digital Audiovisual" and "Interactive Media" modules and any of the University's micrograms or completion of any of the University's Interdisciplinary Credit Programs (credit programs recognized by the Department are listed in the Credit Programs Curriculum Planner).

5、「校外實習」為本系必修課程，本課程可以修習「校外實習(暑)」、「進階校外實習(暑)」或「產業實習」之任一門課程，得申請認列本課程。本系畢業學分

至多認列實習課程 12 學分。領有身心障礙手冊之學生、陸生、外籍生及僑生得申請免修本系校外實習必修課程。

5、“Off-Campus Internship” is a required course in the department. This course can be applied to any of the courses ‘Off-Campus Internship (Summer)’, ‘Advanced Off-Campus Internship (Summer)’, or ‘Industrial Internship’. A maximum of 12 credits of internship courses will be recognized for graduation. Students with disability certificates, as well as mainland Chinese, international, and overseas Chinese students, may apply for exemption from this required off-campus internship course.

6、畢業年級相當於國內高級中等學校二年級之國外或香港、澳門同級同類學校畢業生，以同等學力資格入學本系四年制一年級者，除須符合本系規定之畢業總學分數修讀規範外，應另增加畢業應修學分數 12 學分。

6、Graduates equivalent to the second year of senior high school in Taiwan or from schools of similar levels in foreign countries, Hong Kong, or Macau who enroll in the first year of the four-year program of the department under the qualification of equivalent academic competence must fulfill the total credit requirement set by the department. In addition, they must complete an additional 12 credits for graduation.

7、學生修習本校開設或本校認可之磨課師課程，依本校磨課師課程學分抵免要點辦理。

7、Credits earned from massive open online courses (MOOCs) offered or recognized by CLUT may be counted toward graduation requirements as per the CLUT guidelines for the transfer of credits from these courses.